



Treaty Series No. 65 (1953)

Amendment
to Article 25 of the
Statute of the Council of Europe

Strasbourg, May 4, 1953

*Presented by the Secretary of State for Foreign Affairs to Parliament
by Command of Her Majesty
October 1953*

LONDON
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE
THREEPENCE NET

Cmd. 8956

**AMENDMENT TO THE STATUTE OF THE
COUNCIL OF EUROPE**

Strasbourg, May 4, 1953

Certificate of the Secretary-General

Whereas paragraph (d) of Article 41 of the Statute of the Council of Europe⁽¹⁾ provides that amendments to Articles 23-35, 38 and 39 which have been approved by the Committee of Ministers and the Consultative Assembly shall come into force on the date of the certificate of the Secretary-General, transmitted to the Governments of Members, certifying that they have been so approved,

The Secretary-General hereby certifies as follows:—

1. The Consultative Assembly, at its meeting of 27th September, 1952, approved the amendment to Article 25 of the Statute the text of which is set out below.

2. The Committee of Ministers approved, on 30th April, 1953, the same amendment.

3. Both organs of the Council of Europe having thus approved it, the amendment will come into force this 4th day of May, 1953, being the date of this certificate, transmitted on the same date to the Governments of all Members.

The text of the amendment referred to above is as follows:—

“The two following sub-paragraphs shall be added to paragraph (a) of Article 25 of the Statute of the Council of Europe:

“The term of office of Representatives thus appointed will date from the opening of the Ordinary Session following their appointment; it will expire at the opening of the next Ordinary Session or of a later Ordinary Session, except that, in the event of elections to their Parliaments having taken place, Members shall be entitled to make new appointments.

“If a Member fills vacancies due to death or resignation, or proceeds to make new appointments as a result of elections to its Parliament, the term of office of the new Representatives shall date from the first Sitting of the Assembly following their appointment.”

Done at Strasbourg this 4th day of May, 1953:

J. C. PARIS
Secretary-General.

(1) “Treaty Series No. 51 (1949),” Cmd. 7778.

AMENDEMENT AU STATUT DU
CONSEIL DE L'EUROPE

Strasbourg, le 4 mai 1953

Procès-Verbal du Secrétaire Général

Considérant que le paragraphe (d) de l'article 41 du Statut du Conseil de l'Europe dispose que les amendements aux articles 23 à 35, 38 et 39, qui auront été approuvés par le Comité et l'Assemblée, entreront en vigueur à la date du procès-verbal *ad hoc* établi par le Secrétaire Général, communiqué aux gouvernements des Membres et attestant l'approbation donnée auxdits amendements,

Le Secrétaire Général, par les présentes, certifie ce qui suit:

1. L'Assemblée Consultative, au cours de sa séance du 27 septembre 1952, a approuvé l'amendement à l'article 25 du Statut dont le texte est reproduit ci-dessous.

2. Le Comité des Ministres a, le 30 avril 1953, approuvé le même amendement.

3. Cet amendement ainsi approuvé par les deux organes du Conseil de l'Europe, entrera en vigueur ce 4 mai 1953, date du présent Procès-Verbal, communiqué le même jour aux gouvernements de tous les Membres.

Le texte de l'amendement ci-dessus mentionné est le suivant:

“ Le paragraphe (a) de l'article 25 du Statut du Conseil de l'Europe est complété par les deux alinéas suivants:

“ Le mandat des Représentants ainsi désignés prend effet à l'ouverture de la session ordinaire suivant leur désignation; il n'expire qu'à l'ouverture de la session ordinaire suivante ou d'une session ordinaire ultérieure, sauf le droit des Membres de procéder à de nouvelles désignations à la suite d'élections parlementaires.

“ Si un Membre pourvoit aux sièges devenus vacants par suite de décès ou de démission ou procède à de nouvelles désignations à la suite d'élections parlementaires, le mandat des nouveaux représentants prend effet à la première réunion de l'Assemblée suivant leur désignation.”

Fait à Strasbourg, le 4 mai 1953.

J. C. PARIS
Secrétaire Général.

PRINTED AND PUBLISHED BY HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

To be purchased from

York House, Kingsway, LONDON, W.C.2 423 Oxford Street, LONDON, W.1

P.O. Box 569, LONDON, S.E.1

13a Castle Street, EDINBURGH, 2 1 St. Andrew's Crescent, CARDIFF

39 King Street, MANCHESTER, 2 Tower Lane, BRISTOL, 1

2 Edmund Street, BIRMINGHAM, 3 80 Chichester Street, BELFAST

or from any Bookseller

1953

Price 3*d.* net

PRINTED IN GREAT BRITAIN